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Felkérésükre válaszolok röviden arra a kérdesre, hogy mit gondolok a legfontosabb teendőknek egy 

vállalkozás szempontjából a koronavírus okozta krízis miatt. 

Mindenekelőtt lényegesnek tartom leszögezni, hogy a járvány megfékezése után a legfontosabb 

célkitűzés a vállalkozások életben tartása. Csak a cégek fennmaradása garantálja a 

munkahelyeket, a helyi és országos költségvetés fenntartását és ezáltal  a járvány elleni küzdelem 

anyagi fedezetét a többi kiadások mellett. 

A vállalkozások megsegítésére jelenleg több törvényes intézkedés született, mint például: az 

alkalmazottak egyszerűsített szabadságolása, az egyes adónemek, valamint a  hitel és leasing 

részletek befizetésének az elhalasztása. Ezek az új szabályok nagyjából ismertek, alkalmazásukat 

könnyítik az időközben kihirdetett alkalmazási normák. 

Amiről nem született új, sürgösségi szabályozás, viszont értelmezés annál több, az a bérleti 

szerződések helyzete, különös tekintettel a kereskedelmi bérleményekre, illetve eltérő 

rendelkezések a bajba (fizetésképtelenségbe vagy csődbe) jutott cégek fizetésképtelenségi 

eljárásával kapcsolatban. Ezekben az esetekben tehát, egyelőre, marad a régi joganyag. 

Habár a sürgösségi állapot által szült, fent említett új rendelkezések tömkelege a vállalkozásokat és a 

vállalkozókat hivatott védeni/menteni, nem árt, ha a vállalkozó először a könyvelőjével és a 

jogászával elemzi a cégre vonatkozó előírásokat és nem automatikusan követi a sajtóban vagy 

a közösségi hálón közölt ütemtervet. Ezt azért emelem ki, mert egyáltalan nem biztos, hogy 

közép- vagy hosszú távon az a legjobb megoldás, ha mindenki az amúgy is üres államkasszára 

hagyatkozik. 

A személyzeti politikát is tanácsos átgondolni. A székelyföldi vállalkozások az elmúlt évekbe már 

többször megjárták az elhibázott személyzeti politika miatt. Azt sem árt szem elöl téveszteni, 

hogy adóhatóság már most kilátásba helyezett ellenőrzéseket a sürgösségi állapot után.  

Véleményem szerint nagyon felértékelődik a vállalkozói érdekvédelmi szervezetek szerepe. Ha a 

vállalkozók nem lépnek fel egységesen helyi és országos szinten, ha nem hangolják össze a közös 

érdekeiket, nagy a valószínűségel kevesen tudnak fennmaradni a krízist követő adópolitikai és 

piaci környezetben. Ha megosztottak maradnak, nem tudnak kiharcolni vállalkozóbarát államot 

és önkormányzatot. 

Tisztába vagyok vele, hogy a fent leírtak általánosságok, amiket a vállalkozók már rengeteget 

hallottak az elmúlt napokban, viszont ennek a cikknek az volt a célja, hogy néhány elvet rögzítsen 

a válság kezeléssel kapcsolatban. 



Az elkövetkező napokban a következő témakörökről fogok írni: a szabálysértési rendelkezések 

módosítása, a bérleti szerződések sorsa, a banki és leasing részletfizetések elhalasztása.  

Ezek az anyagok tájékoztató jellegűek, valamint a szerző véleményét tükrözik és – amint már fent 

említettem – nem helyetesítik cégre és/vagy személyre szabott konzultációt. 

 

 


